
Til kommunalbestyrelsen 
i Norddjurs Kommune 
----------------------------------- 

Auning, den 22. juli 2022 
 
 
Orientering fra bestyrelserne i Auning Idræts- og Kulturcenter (AIK) og Auning Svømmehal A/S. 
 
Med dette brev ønsker de to bestyrelser at orientere kommunalbestyrelsen og enkelte af kommu-
nens embedsmænd om den aktuelle driftsmæssige situation i AIK samt fremkomme med ønsker til   
kommunens budget for 2023. 
 
Driften i AIK 
AIK har i de første 5 måneder af 2022 haft et større driftsunderskud. De primære årsager hertil er, 
at indtægterne ikke er nået op på samme niveau som før corona samt de generelle prisstigninger, 
herunder især på el. Prisen på 1 kwh el har i de første måneder af 2022 ligget ca. 1 kr. over prisen 
for et år siden. Med et årligt elforbrug i centeret på knap 300.000 kwh er der risiko for, at alene 
merudgiften til el bliver på op imod 300 t.kr. Hertil kommer nogle ekstraordinære personaleom-
kostninger i forbindelse med opsigelser og sygdom. 
 
Vores analyse af resultatet af de enkelte driftsområder (idrætshaller, svømmehal og cafe m.v.), 
viser, at driften af svømmehallen giver underskud. Dette skyldes især, at den daglige drift kræver 
mange arbejdstimer samt store udgifter til el og varme. 
 
På baggrund heraf, ønsker AIK en genforhandling af Drifts- og Samarbejdsaftalen for 2022. Det skal 
bemærkes, at AIK og Auning Svømmehal A/S selv afholder store udgifter til vedligeholdelse af hal-
lens bygninger og installationer, hvilket er en væsentlig driftsmæssig forskel i forhold til svømme-
hallen i Grenå, der drives i en kommunalt ejet bygning. Hvis AIK ikke tilføres yderligere betaling for 
sine ydelser, kan vi ende i en situation, hvor vi ikke har likviditet til at betale vores regninger. 
 
Forslag til budget 2023 
I 2020 har AIK og de to ejerselskaber fremsendt en masterplan, som bl.a. indeholder et punkt om 
en nødvendig udskiftning af taget på svømmehallen. Den 25. marts 2022 har Auning Svømmehal 
A/S sendt en ansøgning til Kultur- og Fritidsudvalget om tilskud til udskiftning af tag på svømme-
hallen i 2023. Så vidt vi kan se, har udvalget i deres forslag til anlægsbudget for 2023 set bort fra 
vores ansøgning,  
 
Vi er bekendt med, at Norddjurs Kommune er i gang med at udarbejde en oversigt over tagflader 
på alle kommunale bygninger med henblik på investering i solceller. Da taget på vores svømmehal 
alligevel skal udskiftes inden for de næste år, vil det være oplagt at overveje et tag med solceller. 
Vi har derfor i april 2022 indhentet tilbud på et solcelletag. Det er lagt til grund, at det årlige elfor-
brug er på 188.000 kwh. Af vedhæftede tilbud fremgår det, at løsning 1, hvor der kun lægges sol-



celler på sydsiden, vil koste 1.434 t.kr. excl. moms og kunne producere 72.825 kwh. Løsning 2 med 
solceller på begge tagflader vil koste 2.675 t.kr. og kunne producere 120.186 kwh. 
 
Vi håber, at kommunalbestyrelsen ved de kommende budgetforhandlinger vil se velvilligt på vores 
ansøgning fra 25. marts 2022 med tilføjelse af ovenstående nye oplysninger. En investering i et nyt 
tag med solceller, vil kunne forbedre den fremtidige drift væsentligt      
 
 
Med venlig hilsen 
  
 
_________________________ ___________________________________ 
Jeppe Friis   Uffe Hjorth 
bestyrelsesformand AIK  bestyrelsesformand Auning Svømmehal A/S 
 
 
 
 


